

1911 (XXII). Petitions from Mr. Ahmed Mohamed Mohamud (T/PET.11/714) and from Hajj Ali Hilloule and three others (T/PET.11/716)

The Trusteeship Council,

Having examined the petitions from Mr. Ahmed Mohamed Mohamud and from Hajj Ali Hilloule and three others concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the Administering Authority concerned,⁹

1. *Recalls* to the attention of the Administering Authority its resolution 1289 (XVI) of 14 July 1955 whereby it recommended, *inter alia*, that the Administering Authority in consultation with the United Nations Advisory Council for Somaliland should, as far as possible within the limits of existing and contemplated developmental programmes, evolve and implement a comprehensive scheme for the rehabilitation of unemployed ex-servicemen, and that it consider in consultation with the Advisory Council, the United Nations Children's Emergency Fund and other specialized agencies as well as with religious missions and other non-governmental bodies, adequate measures generally to alleviate the condition of orphans and destitute children of former servicemen;

2. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and of its special representative, in particular to the programme of economic assistance in agriculture which the Administering Authority had drawn up for the benefit of ex-servicemen's associations in which the latter were free to participate at any time.

*935th meeting,
31 July 1958.*

1912 (XXII). Petition from Mr. Sharif Osman Iman (T/PET.11/715)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Sharif Osman Iman concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the Administering Authority concerned,¹⁰

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority.

*935th meeting,
31 July 1958.*

1913 (XXII). Petition from Mr. Mohamed Sheikh Abdulkadir (T/PET.11/717)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Mohamed Sheikh Abdulkadir concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the Administering Authority concerned,¹¹

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority, in particular that he has been admitted to membership in the farmers' cooperative society of Afgoi.

*935th meeting,
31 July 1958.*

⁹ See T/PET.11/714, 716, T/OBS.11/96, T/L.874.

¹⁰ T/PET.11/715, T/OBS.11/97, T/L.874.

¹¹ See T/PET.11/717, T/OBS.11/97, T/L.874.

1911 (XXII). Pétitions de M. Ahmed Mohamed Mohamud (T/PET.11/714) et du hadji Ali Hilloule et de trois autres personnes (T/PET.11/716)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec l'Italie, Autorité administrante intéressée, les pétitions de M. Ahmed Mohamed Mohamud et du hadji Ali Hilloule et de trois autres personnes concernant la Somalie sous administration italienne⁹,

1. *Rappelle* à l'attention de l'Autorité administrante sa résolution 1289 (XVI) du 14 juillet 1955, dans laquelle il lui recommandait notamment d'élaborer et de mettre en œuvre, en consultant le Conseil consultatif des Nations Unies pour le Territoire sous tutelle de la Somalie sous administration italienne et autant que possible dans le cadre des programmes de développement déjà arrêtés ou envisagés, un projet d'ensemble pour la réadaptation des anciens combattants en chômage, et d'élaborer, en consultant le Conseil consultatif, le Fonds des Nations Unies pour l'enfance et certaines institutions spécialisées, ainsi que les missions religieuses et d'autres organes non gouvernementaux, des mesures destinées à améliorer, d'une manière générale, le sort des orphelins et enfants nécessiteux d'anciens combattants;

2. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et de son représentant spécial, en particulier sur le programme d'aide économique en matière agricole que l'Autorité administrante a élaboré à l'intention des associations d'anciens combattants et à la mise en œuvre duquel ces associations peuvent toujours participer.

*935ème séance,
31 juillet 1958.*

1912 (XXII). Pétition de M. Sharif Osman Iman (T/PET.11/715)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec l'Italie, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Sharif Osman Iman concernant la Somalie sous administration italienne¹⁰,

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante.

*935ème séance,
31 juillet 1958.*

1913 (XXII). Pétition de M. Mohamed cheik Abdulkadir (T/PET.11/717)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec l'Italie, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Mohamed cheik Abdulkadir concernant la Somalie sous administration italienne¹¹,

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante, en particulier sur le fait qu'il a été admis comme membre de la société coopérative des cultivateurs d'Afgoi.

*935ème séance,
31 juillet 1958.*

⁹ Voir T/PET.11/714, 716, T/OBS.11/96, T/L.874.

¹⁰ Voir T/PET.11/715, T/OBS.11/97, T/L.874.

¹¹ Voir T/PET.11/717, T/OBS.11/97, T/L.874.